

## الهيئة السعودية للمهندسين

SAUDI COUNCIL OF ENGINEERS



### شروط ومتطلبات التسجيل المهني بالهيئة السعودية للمهندسين

Terms & conditions of Professional Accreditation registration at Saudi Council of Engineers

- *Fill out the application Form on-line to obtain an SCE membership (if you don't have one) through this link: <http://crm.saudieng.org/crm/Login.aspx>*
  - *Fill out Professional Accreditation Registration Application, available through this link: <http://www.saudieng.org/sites/SeArabic/upskills/Pages/default.aspx>*
  - *Attach a copy of the followings:*
    - ✓ Bachelor's Degree Certificate (or equivalent), CAV certificate (for applicants who have studied in Philippines), Copy of the backside on the degree certificate (for applicants having Egyptian & Pakistani degrees/certificates), Mark sheet or transcripts along with Seat Number for Indian Degrees, Mark sheet or transcript for degrees with no discipline.
    - ✓ National Id card for Saudis, or Igama for non-Saudis.
    - ✓ Passport for those who graduated from non-Saudi Universities.
    - ✓ A letter from employer stating job title, rank, and starting date.
    - ✓ Certificate of Practical Experience (for Government Employee).
    - ✓ Experience Certificate, attested by the Chamber of Commerce (For Private Sector employee).
    - ✓ Experience Certificate, verified and attested (Outside Kingdom).
    - ✓ Certificates of training Courses, conferences, seminars, etc.
    - ✓ Personalized Photo (5x5) cm with white background.
  - *Sign the registration application & the Authorization letter.*
- نعمة نموذج طلب عضوية جديدة (في حالة عدم وجود عضوية سابقة) عن طريق رابط موقع الهيئة التالي:  
<http://crm.saudieng.org/crm/Login.aspx>
  - نعمة نموذج طلب التسجيل للحصول على درجة مهنية (يمكن الحصول عليه من موقع الهيئة على الرابط التالي):  
<http://www.saudieng.org/sites/SeArabic/upskills/Pages/default.aspx>
  - إرفاق نسخة من البيانات التالية:
    - ✓ شهادة البكالوريوس (أو ما يعادلها) من الهندسة مع إرفاق شهادة (CAV) للطلقات القادمة من الجامعات الفلبينية، والجزء الخلفي من الشهادة الجامعية للطلقات المقدمة من الجامعات المصرية والباكستانية، والسجل الأكاديمي مع رقم الجلوس للمتقدمين من الجامعات الهندية أو الجامعات التي لا يحدد فيها التخصص المهني.
    - ✓ بطاقة الهوية الوطنية للسعوديين أو الإقامة للأجانب.
    - ✓ جواز السفر للمتخرجين من خارج المملكة (السعوديين والأجانب).
    - ✓ تعريف من العمل الحالي موضحاً فيه مجال العمل، والنصب، وتاريخ التعيين.
    - ✓ بيان الخبرة العملية بمطاب من جهة العمل (المهني) الجهات الحكومية.
    - ✓ بيان الخبرة العملية بمطاب من جهة العمل مصدق من الغرفة التجارية (المهني القطاع الخاص).
    - ✓ خبرة موثقة ومصادق عليها من الجهات المختصة (الخبرات من خارج المملكة).
    - ✓ شهادات حضور الدورات التدريبية والمؤتمرات والندوات، الخ.....
    - ✓ صورة فوتوغرافية حديثة مقاس (5 × 5 سم) بخلفية بيضاء.
  - توقيع نموذج طلب التسجيل وخطاب التفويض.

## الهيئة السعودية للمهندسين

SAUDI COUNCIL OF ENGINEERS



- Paying the required Fee at any of SCE Offices Riyadh, Jeddah, Dammam) or deposit/transfer the amount to "Saudi Council of Engineers" to SAMBA, A/C # : IBAN: SA 844000000009907003875. Please attach a copy of the receipt.
  - تسديد الرسوم لأحد فروع الهيئة (الرياض، جدة، الدمام) أو تودع / تحوّل لحساب الهيئة السعودية للمهندسين في مجموعة سامبا المالية، (مع إرفاق نسخة من الإصال) حساب رقم: IBAN: SA 844000000009907003875
- Required fees (3 years):
  - ✓ 1250 SR. : Engineer Degree.
  - ✓ 1700 SR. : Associate Engineer Degree.
  - ✓ 2300 SR. : Professional Engineer Degree.
  - ✓ 2800 SR. : Consultant Engineer Degree.
  - الرسوم المطلوبة (لمدة 3 سنوات):
    - ✓ ١٢٥٠ ريال للدرجة مهندس.
    - ✓ ١٧٠٠ ريال للدرجة مهندس مشارك.
    - ✓ ٢٣٠٠ ريال للدرجة مهندس عمرف.
    - ✓ ٢٨٠٠ ريال للدرجة مهندس مستشار.
- Submit application with all requirements to any SCE branches at Riyadh, Jeddah, and Dammam, or through mail (P.O. Box 85041 Riyadh 11691 Fax: 014027532), or scanned copies to e-mail: [info@saudieng.org](mailto:info@saudieng.org) or [siamoud@saudieng.org](mailto:siamoud@saudieng.org)
  - تقدم الطلبات للهيئة بالرياض أو أحد فروعها بمدة أو الدمام، أو ترسل عن طريق البريد على عنوان الهيئة: ص.ب ٨٥٠٤١ الرياض ١١٦٩١ فاكس: ٠١٤٠٢٧٥٣٢. أو عن طريق البريد الإلكتروني: [info@saudieng.org](mailto:info@saudieng.org) أو [siamoud@saudieng.org](mailto:siamoud@saudieng.org)
- Remarks:
  - ✓ Please submit Only applications for Engineers (holding a B.S. "or equivalent" in any engineering disciplines from an accredited 4 years "minimum" University).
  - ✓ Incomplete files will be rejected.
  - إيضاحات:
    - ✓ ترسل فقط الملفات الخاصة بالمهندسين (الحاصلين على درجة البكالوريوس أو ما يعادلها من جامعة أو معهد معترف به ولا يقل التعليم فيه عن ٤ سنوات).
    - ✓ يتم إعادة أي ملف يتخذه أي من السلطات المختصة اعلاء.

## خطاب إقرار و تفويض Letter of Authorization and Confirmation

I hereby authorize the Saudi Council of Engineers or its authorized affiliates, agents and subsidiaries, acting on its behalf to verify information, documentation and background verification presented on my application form including but not limiting to education, professional qualification, registration and employment

أنا الموقع أدناه أفوض الهيئة السعودية للمهندسين أو من تفوضه رسمياً، للتحقق نيابة عني عن المعلومات والوثائق المرفقة بطلي بما في ذلك الشهادة العلمية، والخبرات والمؤهلات المهنية والوظيفية.

I hereby grant the authority for the bearer of this letter, with immediate effect, to release all necessary information to the Saudi Council of Engineers or its authorized affiliates, agents and subsidiaries.

وبموجب هذه التفويض أتمنح الصلاحية لحائلي هذا الخطاب، لتسليم جميع المعلومات الخاصة بي للهيئة السعودية للمهندسين أو من تفوضه.

This information / documentation may contain but is not limited to grades, dates of attendance, grade point average, degree / diploma certification, professional certification, employment title, employment tenure, licensing and registration and any other information deemed necessary to conduct the verification of the information / documentation provided.

وتشمل المعلومات والوثائق المطلوبة على الدرجات، وتواريخ الدراسة، والمعدل التراكمي، والدرجة أو الشهادة العلمية، والشهادات المهنية، والعمل الحالي، ومدة الخدمة، والترخيص والتسجيل وأي معلومات أخرى ضرورية لإجراء التحقق من المعلومات والوثائق المقدمة.

I hereby release all persons or entities requesting or supplying such information from any liability arising from such disclosure. I am willing that a photocopy of this authorization be accepted with the same authority as the original. I further understand and acknowledge that this Information Release Form will remain valid for a period of two years following its completion.

وأقر بأن أخلي مسؤولية جميع الأشخاص أو الجهات الطالبة لهذه المعلومات من أي مسؤولية قانونية قد تنشأ عن ذلك. وأوافق على أن تكون صورة هذا الخطاب مثل الأصل- وإقراري هذا صالح إلى مدة سنتين من بعد الحصول على المعلومات المطلوبة.

I certify that all information provided to Saudi Council of Engineers are correct, I bear the responsibility otherwise.

كما أقر بأن جميع المعلومات والوثائق المسلمة للهيئة صحيحة، وأتحمل كامل المسؤولية إذا أتضح خلاف ما ذكر.

First Name	Middle Name	Last/Surname	اسم العائلة	اسم الأب	الاسم الأول
Signature	Date	التاريخ	التوقيع		